

填報志願之注意事項

- 1) 色覺要求：色盲或色弱者不能入讀中醫學、中藥學、藝術學－藝術設計、數字媒體藝術、影視製作、表演藝術、內外全科醫學、食品與營養科學及藥學學士學位課程。色盲者不能入讀理學及人工智能理學學士學位課程。
- 2) 理科成績要求^{註1及註2}：
 - 報讀中藥學、藥學、內外全科醫學或食品與營養科學學士學位課程的申請人必須於高中階段為理科學生，且必須具備高中化學或同等水平的化學成績（報讀內外全科醫學學士學位課程的申請人同時具備生物學的基礎知識為佳）。
 - 報讀人工智能理學或跨學科（科技及管理）工程學士學位課程的申請人必須於高中階段為理科學生，且必須具備高中物理/化學/生物或同等水平的相關科目成績。
 - 因此，報讀上述課程之申請人須按入學規則及須知之「報名所需文件」向大學提供高中成績單；逾期/無法提交相關科目成績證明者將不獲考慮有關志願，大學只會就申請人的其他志願作出錄取決定。
 - 理科生及非理科生均可報讀自動化與系統工程理學及環境科學與工程學士學位課程。如具備高中物理/化學/生物或同等水平的相關科目成績者將獲優先考慮。具備者，同樣可按上述向大學提供相關科目高中成績單。
- 3) 教學大綱及學習計劃：內外全科醫學學士學位課程採用學年制，其他課程採用學分制；皆為全日制授課。有關各課程的教學大綱及學習計劃，請查閱大學網站內[學院及課程](#)之相關介紹。
- 4) 報名填報志願時，申請人需要填報四個志願（包括學院、課程及專業之選項）。其中選擇報讀外國語或理學學士學位課程的申請人必須於「專業」欄位選擇具體之專業選項：
 - 外國語學士學位課程所選之專業選項，將作為錄取決定之參考。錄取此課程的學生，將於獲錄取同時獲分配專業，學生必須按錄取通知書所載的錄取課程及專業註冊入讀。
 - 理學學士學位課程所選之專業意向選項，將作為錄取學生於註冊入讀時供學院分配專業之參考。
 - 其他課程的專業分配一般會於學生註冊入讀後由學院參考學生修讀共同基礎課程之成績作出最終分配決定。（即報讀時暫不需要選擇具體專業）
- 5) 報名填報志願時，內外全科醫學、藝術學－藝術設計及表演藝術學士學位課程只可作為第一志願。

6) 可報讀課程：

- 澳門、香港、台灣、馬來西亞、內地之申請人：所有課程。
- 其他國際申請人：理學、人工智能理學、自動化與系統工程理學、跨學科（科技及管理）工程、內外全科醫學、工商管理、應用經濟學、國際旅遊管理、酒店管理、休閒管理、商學和外國語（英語）學士學位課程。申請者如具有高中中文授課證明或中文能力公開考試成績，可向大學申請報讀其他課程。
- 可供報讀課程或有所更新，以大學最新公佈為準。

註 1：上述提到向大學提供包含相關科目之成績單，以申請人上載至網上報名系統(OAS)「上載文件」頁面的文檔為依據。澳門保薦生則以報名時推薦中學提供予本大學的成績證明為依據。

註 2：有關物理/化學/生物科目的成績單，澳門、香港、台灣及國際之申請人提供高一、高二及高三成績單（或同等水平相關科目成績單）；內地申請人則提供高考成绩單。

Notes for Choices of Programs

- 1) Chromatic Sense Checking: Applicants who have color blindness or color weakness cannot be admitted to the program of Bachelor of Traditional Chinese Medicine, Bachelor of Pharmacy in Chinese Medicine, Bachelor of Arts in Art Design, Bachelor of Fine Arts in Digital Media, Bachelor in Film and Television Production, Bachelor in Acting, Bachelor of Medicine and Bachelor of Surgery Bachelor of Food and Nutritional Sciences and Bachelor of Pharmacy. Applicants who are color blind cannot be admitted to the program of Bachelor of Science and Bachelor of Science in Artificial Intelligence.
- 2) Science Requirement remark 1 & remark 2:
 - Applicants of Bachelor of Pharmacy in Chinese Medicine, Bachelor of Medicine and Bachelor of Surgery or Bachelor of Pharmacy and Bachelor of Food and Nutritional Sciences must be from the science stream and must have senior high school Chemistry grades or equivalent (Applicants of Bachelor of Medicine & Bachelor of Surgery who have knowledge in Chemistry and biology are preferable).
 - Applicants of Bachelor of Science in Artificial Intelligence or Bachelor of Engineering in Interdisciplinary Engineering (Technology and Management) must be from the science stream and must have senior high school Physics/Chemistry/Biology grades or equivalent.
 - Therefore, applicants who apply for the above programs are required to submit the high school transcripts according to the “Required Documents for Application” of the Admission Regulation. Late submission will not be accepted and the University will only consider applicants’ other choices.
 - Applicants of Bachelor of Science in Automation and Systems Engineering and Bachelor of Environmental Science and Engineering who have senior high school Physics/Chemistry/Biology grades or equivalent are preferable. Applicants could submit the high school transcripts correspondingly.
- 3) Course Syllabus and Study plan: Bachelor of Medicine and Bachelor of Surgery adopts the academic year system; other programs adopt credit-based system. The above programs are full-time. Details about the course syllabus and study plan can be checked from the [MUST Website](#).
- 4) When selecting the choices of programs, applicants must fill in four choices of programs (including faculty, program, and major). Applicants of Bachelor of Arts in Foreign Language Studies, Bachelor of Science are required to select the major during the application:
 - Applicants of Bachelor of Arts in Foreign Language Studies need to select the major during the application, and it will be considered as a reference for admission. Students admitted to this program is accepted with designated major, and they must register in the program and major that are specified on the acceptance letter.
 - Applicants of Bachelor of Science will need to select the intended major during the application,

and it will be considered as a reference for allocation by the Faculty when they register.

- Allocation of major for other programs will be made after the students have registered. The Faculty will make final decision for allocation based on students' academic performances in common courses (which means the applicants are not required to select major during the application period).
- 5) During the application, Bachelor of Medicine and Bachelor of Surgery, Bachelor of Arts in Art Design and Bachelor in Acting could only be placed as the first choice of program.
- 6) Programs available:
- Macao, Hong Kong, Taiwan, Mainland China and Malaysian Applicants: All programs.
 - Other International Applicants: Bachelor of Science, Bachelor of Science in Artificial Intelligence, Bachelor of Science in Automation and Systems Engineering, Bachelor of Engineering in Interdisciplinary Engineering (Technology and Management), Bachelor of Medicine and Bachelor of Surgery, Bachelor of Business Administration, Bachelor of Applied Economics, Bachelor of International Tourism Management, Bachelor of Hotel Management, Bachelor of Leisure Management, Bachelor of Commerce and Bachelor of Arts in Foreign Language Studies – English. Applicants could make a request to the University to apply for other bachelor degree programs with proof of Chinese education in senior high school or Chinese proficiency in public examinations.
 - The available programs are subject to change as announced by the University.

Remark 1: The above-mentioned provision of transcripts containing relevant subjects to the University is based on the documents uploaded by the applicant to the "Upload Documents" page of the Online Application System (OAS), while recommended Students from high schools of Macao are based on the transcripts provided by the recommended schools to the University when applying for admission.

Remark 2: Regarding the transcripts of Physics/Chemistry/Biology subjects, applicants from Macao, Hong Kong, Taiwan and other countries should provide the transcripts of the final three years (year one to year three) in secondary education (or transcripts of related subjects at the same level); Mainland applicants should provide the college entrance examination transcripts.